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Agenda algemene ledenvergadering KNNV Afdeling Gooi 2021 

 

Aanvang van de vergadering 20.00 uur, 1 april 20.00 uur 

 

1. Opening. 

2. Vaststellen agenda. 

3. Mededelingen, ingekomen stukken. 

4. Verslag van de algemene ledenvergadering van 29 september 2020. 

5. Jaarverslag 2020. 

6. Financieel jaarverslag 2020, begroting 2021 en contributie 2021 

7. Bevindingen van de kascommissie. 

8. Vaststellen kascommissie 2021. 

9. Bestuur 2020  

10. Verkiezing in het bestuur van Feiko Prins en herverkiezing van Jetse Jaarsma 

11. Voortgang en evaluatie samenwerking met IVN. 

12. Programma 2021. 

13. Rondvraag en sluiting. 

 

Er is nog steeds behoefte aan nieuwe bestuursleden. 

 

Volgens de statuten kunnen tenminste 8 afdelingsleden gezamenlijk uiterlijk 7 dagen voor de 

afdelingsvergadering schriftelijk een kandidaat stellen voor de functie. Tevens moet dan een 

schriftelijke bereidverklaring van de voorgedragen kandidaat worden overgelegd.  



 

 

Notulen van de algemene ledenvergadering KNNV Afdeling Gooi op 29-09-2020 in de Info-

schuur ‘t Gooi, Naarderweg 103a  te Hilversum.  

Aanwezig: KNNV-bestuur: Theo van Mens, Jetse Jaarsma, Jaap van der Vliet en Ellie Fluitsma. 

Aanwezige overige KNNV-leden: Anje Oosterhuis, Jenny Brook, Johan Lindeman en Feiko Prins 

Afwezig met bericht: Wouter Nugteren, Hans van Genderen, Menno Loohuizen en  Fred van Klaveren 

Aanwezig namens IVN-bestuur: Fred Jansen en Yvonne Clement 

1. Opening. 

 Jetse Jaarsma opent de vergadering om 20.05 en heet iedereen welkom. 

2. Vaststellen agenda. 

Ellie wil bij punt 6 een mededeling over de afdracht 2021 doen. De agenda wordt verder on-

gewijzigd vastgesteld. 

3. Mededelingen, ingekomen stukken. 

Ingekomen stuk van Fred van Klaveren over de paddenstoelenwerkgroep en van Menno Loo-

huizen over de toekomst van de KNNV. 

4. Verslag van de algemene ledenvergaderingen van 7 maart 2019. 

Pagina 1 Fred Jansen is met één “s” dit staat op diverse plekken fout. De notulen worden ver-

der zonder opmerkingen vastgesteld. 

5. Het jaarverslag 2019 wordt ongewijzigd vastgesteld. 

6. Financieel jaarverslag 2019, begroting 2020 en contributie 2020. 

Feiko Prins vraagt naar aanleiding van de begroting hoe reëel deze nog is. Jetse Jaarsma ant-

woordt dat alles nog redelijk in de pas loopt. Anje Oosterhuis vraagt naar de hoge afdracht. 

Jetse en Feiko antwoorden dat daar de kosten van het landelijk bureau van worden betaald (1 

fte) en het blad Natura. 

7. Bevindingen van de kascommissie. 

Feiko Prins leest het verslag van de kascommissie voor en adviseert de vergadering de jaarre-

kening goed te keuren en het bestuur decharge te verlenen voor het beheer van de financiën 

over 2019. De jaarrekening wordt goedgekeurd en aan het bestuur wordt decharge verleend. 

8. Vaststellen kascommissie 2020.  

 Anje Oosterhuis wil wel graag in de Kascommissie. Feiko Prins blijft in de kascommissie 

samen met Wouter Nugteren zal hij de kas van 2020 controleren. Anje Oosterhuis wordt re-

serve-kascommissielid. 

9. Bestuur 2019 en bestuurssamenstelling 2020:  

Theo van Mens is op 1 maart om privé redenen afgetreden; Ellie Fluitsma treedt statutair af en 

is niet herkiesbaar.  Er zijn geen kandidaat-bestuursleden. 

Jetse Jaarsma deelt mede dat er al een paar jaar geprobeerd is om bestuursleden te werven. Er 



 

is nauwelijks respons gekomen. Feiko Prins vraagt naar het aantal leden, dat is 97. Hij vraagt 

ook of er nog werkgroepen zijn. Ja, tot voor kort de paddenstoelenwerkgroep en de hydrobio-

logiewerkgroep, maar deze laatste is in 2019 niet bij elkaar geweest. 

Jetse Jaarsma legt uit hoe het nu is gesteld met de samenwerking met de verschillende natuur-

clubs. Jenny Brook vraagt of het mogelijk is om met IVN te fuseren. Het kan wel, maar daar 

moeten de leden zich dan voor uitspreken. Anje Oosterhuis vraagt of IVN groter is dan de 

KNNV. Ja, IVN Gooi e.o. is 2 keer zo groot als KNNV Gooi. 

Fred Jansen geeft ook aan dat fusie niet hetgeen is waar zij naar streven maar vindt het zonde 

als een KNNV-afdeling ophoudt te bestaan en vindt dat alle mogelijkheden onderzocht moeten 

worden om te komen tot samenwerking met de club waar men zich het meeste thuis voelt. 

IVN staat open voor meer samenwerking. Jetse Jaarsma geeft aan dat ze een kunstgreep moe-

ten uitvoeren om te blijven bestaan. Feiko Prins zegt dat het werk in de werkgroepen moet ge-

beuren en zolang er werkgroepen zijn, de afdeling bestaat.  

Jetse Jaarsma wil graag enthousiaste mensen die de vereniging nieuw leven inblazen. Anje 

Oosterhuis brengt de 1000 soortendag ter sprake. Er moeten mensen komen die iets moeten 

trekken. Er ontspint zich een discussie tussen Feiko Prins, Jetse Jaarsma, Yvonne Clement en 

Fred Jansen over de organisatie van een 1000 soortendag in 2021.  

Fred Jansen vraagt naar het doel van de KNNV en hoe je mensen actief kunt krijgen binnen de 

KNNV. Hij vraagt of de KNNV zich al eens afgevraagd heeft hoe het komt dat sommige leden 

heel actief zijn, maar niet binnen de KNNV. Jetse antwoordt dat er zeker actieve mensen zijn 

ook binnen de KNNV. Theo geeft aan dat er een heel enthousiaste groep mensen was die met 

mossen bezig was, maar dat hij, door lichamelijke beperkingen deze groep niet langer kon lei-

den.  

Feiko geeft aan dat hij grote bewondering heeft voor de KNNV-afdeling Tilburg die de Kaai-

stoep gedurende 25 jaar heeft geïnventariseerd en daar een boek over uitgegeven heeft. Hij 

geeft aan dat stelselmatig een terrein inventariseren misschien een opdracht kan zijn. We heb-

ben het Gijzenveen, maar daar is geen onderkomen. De Infoschuur is een onderkomen en ligt 

bij de Zanderij en de Natuurbrug en dichtbij diverse natuurterreinen. Hij stelt voor om vanuit 

de Infoschuur te inventariseren met verschillende disciplines en daar mensen bij te zoeken. 

Communicatie is een punt en het enthousiasmeren van mensen. 

Kernpunt van de KNNV is veldbiologie, het kijken naar dieren en planten en wat zij met el-

kaar te maken hebben. Wat zou een centraal gebied voor de KNNV in het Gooi kunnen zijn? 

De inventarisatie van het Gijzenveen hoef je niet op te geven, maar je kunt deze integreren. 

Yvonne Clement stelt voor om, als volgend jaar mei de 1000 soortendag wordt georganiseerd, 

er biologiestudenten bij te betrekken. Deze 1000 soortendag zal plaats vinden op 28 en 29 mei 

2021.  

Feiko Prins vraagt zich af of wij onze energie wel moet besteden aan een event. We moeten 

onze energie eerder steken in het levend maken van de afdeling. Op dit laatste punt ligt voor 

de KNNV de nadruk. Er zijn nu twee bestuursleden afgetreden. Jaap en Jetse besluiten om de 

vereniging nog niet op te heffen. De lopende afspraken blijven ondersteund worden. Er wordt 

meegewerkt aan de lezingen en het blad de Grote Ratelaar. Helaas mag de vereniging zonder 

voltallig bestuur geen besluiten nemen. Er zijn statutair minimaal drie bestuursleden nodig om 

beslissingen te kunnen nemen. 

10. Voortgang en evaluatie samenwerking met IVN. 



 

 Dit onderwerp is in punt 9 al aan de orde gekomen. 

11. Jaarplan 2020. 

Dit wordt ter kennisneming aangenomen. Wel vindt Feiko Prins dat er nagedacht kan worden 

over de toekomst en misschien weer in december een ledenvergadering organiseren. Feiko 

Prins wil wel helpen en ondersteunen, maar wil niet in zijn eentje in het bestuur gaan en heeft 

graag dat nog een ander lid zitting neemt in het bestuur. 

12. Rondvraag en sluiting. 

Jetse vraagt een moment stilte voor Yolande Bosman die in mei is overleden en die ontzettend 

veel voor onze vereniging heeft gedaan. De afgelopen jaren heeft zij de paddenstoelenwerk-

groep geleid en dat heeft ze met verve gedaan. We wensen Fred van Klaveren heel veel sterkte 

toe met het verwerken van dit verlies. 

Jetse bedankt Theo voor alle jaren dat hij in het bestuur heeft gezeten en overhandigt hem een 

cadeautje. Aan Ellie vertelt hij dat hij door de jaren heen enorme bewondering heeft gekregen 

voor de manier waarop ze alles deed en hij bedankt haar daarvoor. Hij belooft dat het bestuur 

samen met Theo en Ellie een keer uit eten gaan, als de coronamaatregelen dat weer mogelijk 

maken. 

Jetse sluit de vergadering om 21.30 uur, bedankt de aanwezigen en wenst iedereen goede reis 

naar huis. 

  



 

 

KNNV Afdeling Gooi Jaarverslag 2020 
Excursies 

Het jaar startte met de nieuwjaarsbijeenkomst samen met IVN bij Theehuis ‘t Bluk. Er werd een 

bezoek gebracht aan het Laarder Wasmeer.  

Op 22 februari was er een excursie vanuit Stadzigt door het Naardermeer.  

Overige activiteiten zijn in verband met Corona afgelast. 

 

Contactavonden 

De contactavonden worden maandelijks van september tot en met april zo veel mogelijk op de derde 

maandag gehouden. In januari hield Jan Sevink een lezing over het ontstaan en de successie van de 

plantengroei op de zandverstuiving bij ’t Bluk. In februari verzorgde Paul van der Poel een lezing. 

Overige activiteiten zijn in verband met Corona afgelast. 

 

Werkgroepen. 

Op 1 mei 2020 overleed Yolande Bosman. Yolande was jarenlang de stuwende kracht achter de 

paddenstoelenwerkgroep. Er zijn daarom en vanwege de steeds strenge maatregelen omtrent het 

corona-virus geen bijeenkomsten meer geweest in 2020.  Wel wil Fred van Klaveren, met een kleine 

enthousiaste groep de werkgroep voortzetten. 

De floragroep is een werkgroep van het IVN waarin KNNV participeert. Deze groep organiseert van 

maart tot oktober eens in de twee weken een excursie. Deze zijn in verband met Corona afgelast. 

De hydrobiologiewerkgroep is in 2020 niet bij elkaar geweest, maar heeft wel deelgenomen aan de 

inventarisatie van het Gijzenveen.  

De werkgroep contacten is een gezamenlijke werkgroep van IVN en KNNV die zorgt voor de 

contactavonden/lezingen en voor de jaarlijkse uitgaansdag.  

In 2020 zou Jos Ketelaar afscheid nemen van de werkgroep, maar door de maatregelen heeft dat nog 

niet plaats kunnen vinden. Inge Brandenburg heeft zich bij de werkgroep aangesloten.  

De werkgroepen kunnen altijd leden gebruiken. Meld je aan bij de werkgroepcoördinatoren als je deel 

wilt nemen. Je kunt de contactgegevens in de Grote Ratelaar of op de website vinden. 

 

Infoschuur ‘t Gooi 

Samen met GNR en vijf andere Gooise natuurverenigingen exploiteren we de infoschuur ‘t Gooi”. De 

Infoschuur heeft een eigen website en reserveringsagenda. Ook externe organisaties met een “groen” 

karakter kunnen de Infoschuur huren voor activiteiten.  

 

Archief 

Ons archief is in de infoschuur gevestigd en in 2020 hebben Jetse Jaarsma en Ellie Fluitsma het 

archief opgeruimd en een inventarislijst gemaakt van de inhoud van de archiefkast. 

 

Inventarisatie Gijzenveen. 

In 2020 is er helaas bijna niet geïnventariseerd in het Gijzenveen. Ellie Fluitsma is nu coördinator. 

Aan de verslagen van voorgaande jaren wordt nog door Ellie Fluitsma en Jaap van der Vliet gewerkt. 

 

Publieksactiviteiten. 

Er zijn in 2020 geen publieksactiviteiten georganiseerd. 

 

Cursussen 

Geplande cursussen hebben in verband met Corona geen doorgang gevonden. 

 

Overige activiteiten 

In maart zouden we de Algemene Ledenvergadering houden, maar door de corona-crisis moesten we 

deze uitstellen naar september. Nog net tussen twee lockdowns kon onze vergadering door gaan.  

 

Grote Ratelaar, nieuwsbrieven, website, facebook 

De redactie van de Grote Ratelaar wordt verzorgd door een redactieraad. Namens KNNV hebben Jaap 

van der Vliet en Jetse Jaarsma zitting in deze raad. Het in elkaar zetten van het blad wordt bij toerbeurt 

gedaan door Jaap van der Vliet, Jetse Jaarsma, Joke Calis en Fred Jansen. Het KNNV-

excursieprogramma wordt verzorgd in overleg met het bestuur.  

In februari 2021 krijgt de KNNV een nieuwe website. Ellie Fluitsma probeert de facebookpagina van 



 

de afdeling in te vullen, maar heeft daar helaas niet veel tijd voor. 

Financieel Jaarverslag 2020 en Begroting 2021 

 

Hieronder vindt u het financieel jaarverslag over 2020 en de begroting 2021.  

In 2020 had de vereniging een positief resultaat van € 137,47 terwijl de begroting een tekort van € 

464,50 aangaf. Hieronder een toelichting 

 

 

 Overlopende posten 

Schuld aan IVN ad € 62,65. De balans van 2019 laat een schuld aan IVN zien van € 217,73. 

Dit bedrag is op 21 januari 2020 aan IVN voldaan. Een bedrag van € 62,65 is als schuld 

opgenomen in de balans van 2020; dit bedrag is op 11 januari 2021 aan IVN voldaan. Beide 

bedragen betreffen de aan de KNNV doorberekende kosten voor de lezingen. 

Vooruit ontvangen ad € 76,50 betreft contributie van twee leden die in 2020 de contributie 

voor 2021 alvast voldaan hebben. 

 De contributie-inkomsten zijn lager dan begroot omdat twee leden over zijn gegaan naar een 

andere afdeling en één lid overleden is. 

 In 2020 betaalden nieuwe leden geen contributie. Dit is ingesteld omdat de landelijke KNNV 

het welkomstcadeau in 2018 heeft afgeschaft. Per jaar zal bekeken worden of de afdeling 

doorgaat met dit beleid. 

 De bestuurskosten bestaan uit kosten voor drukwerk, postzegels en een abonnement om de 

oude website in de lucht te houden. Deze zijn lager dan begroot omdat het afscheid van twee 

bestuursleden door de coronapandemie nog niet heeft plaatsgevonden. Hiervoor is in 2021 een 

bedrag opgenomen. 

 De kosten voor lezingen en excursies zijn lager dan begroot. Er zijn twee lezingen gegeven in 

het begin van 2020, daarna wegens de coronapandemie niet meer. 

Met ingang van 2018 worden de totale kosten voor de lezingen inclusief de huur van de 

Infoschuur, door het IVN voorgeschoten. Met het IVN is een verdeelsleutel afgesproken op 

basis van het aantal leden. KNNV betaalt 1/3 deel van de totale kosten aan het IVN. 

 De kosten voor de huur van de Infoschuur zijn in 2019 opnieuw vastgesteld. Voor de jaren 

2019 t/m 2021 zal een vast bedrag betaald worden. Voor de KNNV zijn dat 8 dagdelen a € 

60,--. Iedere drie jaren zal bekeken worden wat het werkelijke aantal uren is geweest dat 

verbruikt is. Het gemiddelde hiervan wordt dan het nieuwe aantal uren dat voor drie jaren in 

rekening wordt gebracht. 

 Voorgesteld wordt om het positieve resultaat ad € 137,47 ten gunste te laten komen van de 

Algemene Reserve. Ons eigen vermogen komt dan uit op € 10.691,25 

 

Begroting 2021 

 Contributie en afdracht zijn berekend op basis van het aantal leden per 1 januari 2021. De 

afdracht voor 2021 wordt voor gewone leden verhoogd met € 0,50; voor huisgenootleden met 

0,25; voor cursusleden met 0,50 en voor jeugdleden met 0,25. Het bestuur stelt voor om de 

contributie voor gewone leden dit jaar wederom niet te verhogen. Deze zal in 2021 

ongewijzigd € 38,25 bedragen. Het lidmaatschap voor huisgenootleden blijft ook ongewijzigd 

€ 19,--. 

 Bij de lezingen/excursies is de huur van de Infoschuur hiervoor inbegrepen. Hiervoor is weer 

een hoger bedrag begroot, omdat er in 2021 de uitgestelde lezing en excursie/minicursus 

wordt verzorgd, waarvan de kosten behoorlijk hoog zijn. 

 Voor bestuurskosten is een ruimer bedrag begroot, omdat het afscheid van twee bestuursleden 

uitgesteld is naar 2021. 

 

 

 



 

Rekening van ontvangsten en uitgaven 2020

Alle bedragen zijn in €

Ontvangsten Werkelijk Begroting Verschil tov Begroting Uitgaven Werkelijk Begroting Verschil tov Begroting

2020 2020 begroting 2021 2020 2020 begroting 2021

Contributie 3.121,25 3.255,00 -133,75 3.121,25 Afdracht contributie 1.781,75 1.789,50 -7,75 1.756,75

Cursussen 0,00 0,00 0,00 0,00 Cursussen 0,00 0,00 0,00 0,00

Subsidie/giften 41,50 0,00 41,50 0,00 Grote Ratelaar 294,96 300,00 -5,04 294,96

Rente spaarrekening 0,00 0,00 0,00 0,00 Lezingen/excursies 217,71 500,00 -282,29 500,00

Huur infoschuur 480,00 480,00 0,00 480,00

Bankkosten 123,90 150,00 -26,10 130,00

Bestuurskosten 126,96 400,00 -273,04 400,00

Promotie 0,00 100,00 -100,00 100,00

Totaal 3.162,75 3.255,00 -92,25 3.121,25 Totaal 3.025,28 3.719,50 -694,22 3.661,71

Resultaat 0,00 0,00 0,00 0,00 Resultaat 137,47 -464,50 601,97 -540,46

Totaal 3.162,75 3.255,00 -92,25 3.121,25 Totaal 3.162,75 3.255,00 -92,25 3.121,25

Balans 2019

Alle bedragen zijn in €

Werkelijk Werkelijk Werkelijk Werkelijk

Activa 2020 2019 Passiva 2020 2019

Kas 0,00 0,00 Eigen vermogen 10.553,78 9.280,11

ING rek.crt 653,38 69,49 Schuld aan IVN 62,65 217,73

ING spaarrekening 10.177,02 10.702,02 Vooruitontvangen 76,50 0,00

Resultaat 137,47 1.273,67

Totaal 10.830,40 10.771,51 Totaal 10.830,40 10.771,51

Bepaling contributie en afdracht KNNV LB 2021

Leden per Leden per Contributie Afdracht Totaal Totaal Verhoging Verhoging

01-01-20 01-01-21 contributie afdracht landelijke contributie

afdracht afdeling

€ € € € € €

Gewoon lid 78 75 38,25 22,25 2.868,75 1.668,75 0,50 0,00

Huisgenootlid 12 11 19,00 8,00 209,00 88,00 0,25 0,00

Jeugdlid 19,25 9,25 0,00 0,00 0,25 0,00

Cursuslid 0,00 11,25 0,00 0,00 0,50 0,00

Afdelings erelid 0,00 0,00 0,00 0,00

Landelijk erelid 2 2 0,00 0,00 0,00 0,00

Donateur/Convolid 3 3 14,50 0,00 43,50 0,00

Gratis “leden” 3 3 0,00 0,00 0,00 0,00

98 94 3.121,25 1.756,75

Totaal contributie 3.121,25

Af: Totaal afdracht -1.756,75

Te besteden 2021 1.364,50

  



 

Verslag van de Kascommissie: 

 

 

 
 

 

 

  



 

Bestuur 2020 en samenstelling bestuur 2021 
Bestuur KNNV afdeling Gooi 

 

In 2020 is het bestuur drie keer bijeengeweest. 

 

Tijdens de vergaderingen kwamen de volgende onderwerpen aan de orde: 

 Leden enquête en overlevingsplan 

 Nieuwe bestuursleden 

 De jaarstukken voor ALV 

 Infoschuur ’t Gooi 

 Samenwerking met IVN  

 De website en invulling Grote Ratelaar,  

 1000 soortendag, 

 GNR Klankbordgroep 

 KNNV landelijk, bestuur, beleidsraad en VV. 

 
De landelijke besturen van IVN en KNNV hebben in 2016 definitief besloten niet samen te gaan. Er 

doen zich teveel problemen voor om zo een samenvoeging een feit te maken. Het staat afdelingen vrij 

om hun samenwerking uit te breiden.  

 

Infoschuuroverleg 

De besproken onderwerpen waren o.a.  

 evaluatie gebruikersovereenkomst en tariefvoorstellen 

 plannen voor 2021 

 

Klankbordgroep GNR 

De klankbordgroep is een groep van afgevaardigden van gebruikers van het Goois Natuurreservaat. 

Theo van Mens was onze afgevaardigde, Feiko Prins heeft deze rol overgenomen.  

 

KNNV gewest Noord-Holland 

Er is in 2020 geen bijeenkomst bijgewoond van het gewest Noord-Holland. 

 

Beleidsraad 

De Beleidsraad is het adviesorgaan van de landelijke KNNV. In februari is een vergadering van de 

landelijke beleidsraad bijgewoond door bestuursleden van de afdeling. 

 

 

 

 

Samenstelling bestuur 2021 

 

De termijn voor een bestuurslidmaatschap is vijf jaren. 

Het rooster van aftreden van het bestuur is samengesteld als volgt: 

 Jaap van der Vliet 2022 

 Jetse Jaarsma  2021 

 

Feiko Prins stelt zich kandidaat als voorzitter van het bestuur. 

Jetse Jaarsma stelt zich herkiesbaar voor een volgende termijn 

Er is nog steeds behoefte aan nieuwe bestuursleden. 

 

Volgens de statuten kunnen tenminste 8 afdelingsleden gezamenlijk uiterlijk 7 dagen voor de 

afdelingsvergadering schriftelijk een kandidaat stellen voor de functie. Tevens moet dan een 

schriftelijke bereidverklaring van de voorgedragen kandidaat worden overgelegd. 

 
  



 

Programma 2021 

 

Inleiding 

Al enige jaren gaat het minder goed met de afd. Gooi van de KNNV. Het ledenbestand veroudert, er is 

geen jonge aanwas en het aantal activiteiten is beperkt. Het aantal bestuursleden is momenteel zo 

gering dat het een beperkende factor voor de activiteiten van de vereniging is geworden. 

 

Algemeen 

Een bloeiende verenging wordt gekenmerkt doordat aan een aantal aspecten aandacht wordt besteed.  

In de eerste plaats gaat het dan over het doel van de vereniging. Daarvoor worden mensen lid van de 

club. Voor ons ligt dat vooral in natuurstudie die we individueel of gezamenlijk doen. 

In de tweede plaats is er bij een actieve vereniging ook overeenstemming over activiteiten die niet 

direct bijdragen aan het doel, maar er wel ondersteunend voor zijn en de kwaliteit van de activiteiten 

van de vereniging verhogen. Voor ons zijn dat cursussen, trainingen en gezamenlijke excursies waarbij 

kennis tussen de leden overgedragen wordt. 

Tenslotte, een club moet ook gezellig zijn. Je ontmoet in de vereniging niet alleen geestverwanten, je 

geniet samen van de resultaten die bereikt worden en je praat ook over andere zaken.  Het moet 

bovendien binnen de vereniging veilig zijn voor allen. Iedereen is welkom! De sfeer in een vereniging 

is ongemerkt heel erg bepalend voor het bereiken van de doelstellingen. 

 

Hier kan aan toegevoegd worden, dat er een zekere dynamiek van de vereniging uit moet gaan. Leden, 

maar ook de buitenwacht, moeten het idee hebben dat er wat gebeurt en dat je erbij wilt horen. Interne 

en externe communicatie is een must! 

 

De afd. Gooi van de KNNV 

De afdeling heeft nog ca. 90 leden. De gemiddelde leeftijd ligt rond de 67. Er zijn nogal wat 

dubbellidmaatschappen met het IVN en de Vogelwerkgroep Gooi (VWG). Er worden, samen met het 

IVN Gooi, lezingavonden en excursies georganiseerd. Naast IVN, VWG en KNNVis er nog een 

vlinder- en libellenwerkgroep in het Gooi en de ‘Poelenwerkgroep Het Gooi’. Dit geeft meteen de 

lastige positie van de KNNV weer, met diverse verenigingen in een verwant werkveld in haar directe 

omgeving.  

Dat hoeft niet meteen tot ongezonde concurrentie te leiden, maar er zit natuurlijk wel enige uitdaging 

in. Elke groep heeft zijn eigen activiteiten en cultuur. Wil de KNNV gezien worden als partner, dan 

zullen we door eigen activiteiten onze identiteit weer moeten ontwikkelen. 

 

In het verleden zijn er regelmatig pogingen gedaan om tot monitoringprojecten te komen, o.a. in de 

Zanderij, het Gijzenveen en op de ’s Gravelandse landgoederen. Eigenlijk zijn deze allemaal na enige 

jaren weer in het slop geraakt. Wellicht zou een garantie op continuïteit het aansluiten bij de 

monitoringsprojecten van de landelijke Soortenorganisaties, zoals Floron, Sovon en Ravon, kunnen 

zijn.  

Ook zijn er in het recente verleden cursussen gegeven (grassen en zeggen, insecten), maar die hebben 

niet tot grotere activiteit geleid. 

 

Toch zijn er nog altijd een enige werkgroepen min of meer actief: de flora- en vegetatiegroep (samen 

met IVN), mossenwerkgroep, paddenstoelenwerkgroep en de hydrobiologische werkgroep. Er is 

momenteel geen insectenwerkgroep, hoewel de insectencursus die een jaar geleden is georganiseerd 

veel belangstelling trok.  

 

De afdeling heeft in de afgelopen jaren het initiatief genomen om een 1000-soortendag te organiseren. 

IVN en VWG en diverse werkgroepen hebben zich hierbij aangesloten. Deze dag is nu twee keer door 

ons georganiseerd. Door het IVN is nu dit jaar het initiatief genomen om dit jaar weer een 1000-

soortendag te organiseren. 

 

Conclusie 

Er zijn de laatste tien jaar best initiatieven ontwikkeld om weer meer actie in de afdeling te krijgen, 

maar kennelijk zijn deze niet aangeslagen. Langzamerhand is het aantal actieve leden verminderd 

waardoor er nu geen tot weinig activiteiten meer zijn. Dit beeld wordt door de huidige covid-19-crisis 

nog versterkt. Ondertussen hebben anderen het initiatief overgenomen. Er is een versnipperd 

landschap aan natuurclubs ontstaan, elk met z’n clubblad, website, etc. Wat ontbreekt is de samenhang 



 

en het elkaar versterken. 

 

Programma 2021-2022 

Onze mogelijkheden zijn beperkt. Ook door de covid-19-situatie is er momenteel niet veel mogelijk. 

Het bestuur is voornemens langs de volgende weg te werken. 

 

Werkmiddagen 

We organiseren eens per maand op een vaste zaterdagmiddag een werkbezoek aan de Zanderij en 

omgeving. Vanuit de Infoschuur verkennen we de Zanderij. Elke keer leggen we het accent op een 

bepaald onderwerp, flora, vogels, vlinders, paddenstoelen etc. Bij voorkeur gebruiken we daarbij de 

kennis die in de vereniging aanwezig is of we doen een beroep op leden van de verwante 

verenigingen. 

 

Werkgroepen 

Het is van groot belang dat de werkgroepen weer wat tot actie te komen De werkgroepen vormen het 

hart van de vereniging, hier gebeurt het. Elk lid dat actief bezig is met natuurstudie wordt uitgenodigd 

om in een werkgroep actief mee te draaien.  

 

Adoptie van een gebied 

We gaan de mogelijkheid onderzoeken om een gebied te adopteren. Hoewel in de afgelopen jaren 

verscheidene keren geprobeerd is een langjarig project op te zetten wat steeds niet echt van de grond is 

gekomen, kan een langjarig project toch samenbindend werken.  

Het voorbeeld daarvoor is de afd. Tilburg, die met 25 jaar inventarisatie van het gebied de Kaaistoep 

geweldig werk hebben gedaan.  

Maar uit onze eigen ervaring weten we dat het niet makkelijk is om dat een lange tijd vol te houden. 

Wellicht zou de Zanderij plus De Snip plus Kalkterreintje (tussen prov .weg en spoorlijn) een goed 

gebied zijn, gelegen vlakbij de Infoschuur. Eén vaste dag in de maand hier inventariseren op hogere 

planten, mossen, korstmossen, paddenstoelen, hydrobiologie, vogels, zoogdieren, insecten. 

Samenwerking met andere groepen is hierbij van essentieel belang. 

 

Communicatie 

Naast de Grote Ratelaar en de nieuwsbrief wordt op de website activiteiten aangekondigd en worden 

verslagen , foto’s etc. geplaatst van de werkdagen en excursies. De website is begin 2021 vernieuwd. 

De Nieuwsbrief wordt maandelijks per mail rondgezonden. 

 

Samenwerking 

We zetten de samenwerking met het IVN voort door de volgende activiteiten gezamenlijk te 

organiseren: verenigingsblad De Grote Ratelaar, lezingen en excursies. De flora-groep is eveneens een 

gezamenlijke activiteit.  

 

In het algemeen gaan we de samenwerking met de andere groepen opzoeken. Elkaar versterken levert 

voor de natuur en onze leden uiteindelijk meer op, dan dat we gaan concurreren. 

 

1000-soortendag 

De vraag is gerezen of de KNNV weer een 1000-soortendag zou kunnen organiseren. Maar gezien de 

huidige situatie bij de vereniging verkeerd zie we op dit moment geen kans om een leidende rol te 

spelen om deze dag te organiseren. Wellicht over enkele jaren weer. Het IVN heeft nu het initiatief 

genomen en gaat in mei 2021 deze dag organiseren met behulp van enkele studenten. Onze bijdrage 

zou dan juist moeten zijn het promoten van de Zanderij om als kerngebied regelmatig bij te houden. 

 

Tot slot 

We moeten nu kiezen welke activiteiten in belangrijke mate bijdragen aan de identiteit van de 

vereniging. We hebben maar beperkte menskracht waardoor we ons moeten beperken. Maar met 

enthousiasme komen we heel eind! 

 

 

Bestuur KNNV-afdeling Gooi 

16/03/21 


